
BRM-III.0012.6.1.2018                          Protokół 1/VIII/2018
                                               posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania 
                                                        z dnia 27 listopada 2018 roku

    W posiedzeniu, które odbyło się w Ratuszu (sala nr 3), uczestniczyli członkowie Komisji zgodnie
z załączoną listą obecności (zał. nr 1 i 2) stanowiąc quorum niezbędne  do opiniowania spraw objętych
porządkiem  posiedzenia.  Ponadto  w  posiedzeniu  uczestniczyły  osoby  zaproszone  do  omówienia
poszczególnych punktów przewidzianych w porządku posiedzenia Komisji  – lista osób zaproszonych
stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokołu.
Posiedzeniu przewodniczył  pani Jadwiga Mach– Przewodnicząca Komisji.  Posiedzenie odbywało się
w godzinach od 15:30  do 16:50.  Na początku posiedzenia Przewodnicząca powitała członków komisji
oraz osoby uczestniczące w posiedzeniu Komisji i przedstawiła porządek obrad. Komisja nie wniosła
uwag do tak przedstawionego porządku  wobec czego Przewodnicząca przystąpiła do jego realizacji.
Porządek posiedzenia:
1. Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2019 rok (druk nr 1612-1).
2. Projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej (druk nr 1613-1).
3. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji.
4. Sprawy wniesione.
Realizacja   p  orządku posiedzenia:      
Ad.1.  Projekt  uchwały w sprawie uchwały budżetowej Miasta Lublin na 2019 rok  (druk nr 1612-1).
W związku  z realizacją porządku posiedzenia Przewodnicząca komisji poprosiła członków komisji aby
odnosili się do spraw tematycznie związanych z Komisją Oświaty i Wychowania.  Na pytanie radnego
Zdzisława Drozda ile wynoszą planowane dochody ze środków specjalnych, dyrektor Wydziału Budżetu i
Księgowości - Mirosława Puton poinformowała, że plan dochodów wydzielonego rachunku dochodów
jednostek  prowadzących  działalność  określoną  w  ustawie  Prawo  oświatowe  oraz  wydatków  nimi
finansowanych będzie wynosić 48 mln 793 tyś zł. Radny Zdzisław Drozd zapytał czy subwencja na 2019
rok  pokryje  w  całości  płace  dla  nauczycieli,  pani  Ewa  Dumkiewicz–Sprawka  wyjaśniła,  iż  wstępna
subwencja oświatowa na 2019 rok wynosi 455 345 178,00 zł, jest to subwencja obejmująca gminę i
powiat i jest wyższa od tej subwencji którą dostaliśmy na 2018 rok o 35 671 807,00 zł, dodając iż w
projekcie ustawy budżetowej na 2019 rok ustalono kwotę bazową dla nauczycieli od 1 stycznia 2019 roku
w wysokości 3 045,21zł (wzrost o 5%). W związku z tym, w rezerwie celowej na zadania oświatowe w
dziale 758 zaplanowano środki w kwocie 18 000.000.00zł, m.in., na skutki podwyżek wynagrodzeń dla
pracowników pedagogicznych szkół i placówek oświatowo-wychowawczych (objętych działem 801 i 854)
wynikających ze wzrostu od stycznia 2019 r.  kwoty bazowej.  Na kolejne pytanie radnego Zdzisława
Drozda na czym polega  poprawa warunków edukacji ogólnej w Zespole Szkół Ekonomicznych im. A.J.
Vetterów w Lublinie, pani Marzena Szczepańska – zastępca dyrektora Wydziału Inwestycji i Remontów
wyjaśniła,  że  całkowita  wartość  projektu/  zadania  inwestycyjnego  wynosi  8  245  743  zł,  wartość
dofinansowania  wynosi  3  774  211  zł  a  czas  realizacji  2015  –  2020.  Projekt  ma na  celu  poprawę
warunków edukacji  ogólnej  przyczyniającej  się  do  rozwoju  kompetencji  kluczowych  na  rynku  pracy
poprzez przebudowę, remont budynku szkoły i zakup wyposażenia do pracowni szkolnych. Projekt ten
obejmuje:  wykonanie  prac  remontowych  i  modernizacyjnych  m.in.  wymiana  instalacji  sanitarnej,
wodociągowej,  hydrantowej,  wentylacji  mechanicznej,  instalacji  elektrycznej,  teletechnicznej,  systemu
oddymiania,  systemu  nagłośnienia  ogólnego  i  radiowęzła,  systemu  alarmowego,  zagospodarowanie
terenu, w tym przebudowa ciągów pieszo - komunikacyjnych, nawierzchni, bramy wjazdowej, balustrad
zewnętrznych,  zakup  wyposażania  niezbędnego  do  zdobywania  umiejętności  potrzebnych  na  rynku
pracy. Na pytanie radnej Marty Wcisło ile wyniesie udział środków własnych miasta w stosunku do kwoty
subwencji, dyrektor Wydziału Oświaty i Wychowania - Ewa Dumkiewicz – Sprawka wyjaśniła, iż kwota
planowana na 2019 rok wynosi 143 545 543 zł a rezerwa celowa zapisana w budżecie wynosi 18 mln zł.
Kolejne pytanie radnego Zdzisława Drozda dotyczyło budowy stacji diagnostycznej przy Zespole Szkół
Samochodowych w Lublinie, radny zapytał dlaczego budowa tej stacji jest rozłożona na okres 5 lat. Na
pytanie  radnego  pani  Mirosława  Puton  –  dyrektor  Wydziału  Budżetu  i  Księgowości  wyjaśniła,  że
spowodowane jest  tym, że została wypowiedziana umowa wykonawcy w roku bieżącym w związku z
tym, iż wykonawca nie realizował zobowiązań wobec podwykonawców  i będzie rozstrzygany przetarg na



kolejnego wykonawcę. Czas realizacji jest rozłożony na lata 2015 – 2020 ponieważ w 2015 roku została
dokonana pierwsza wpłata na realizację tego projektu a  zakończenie inwestycji przewidziane jest na
2020 rok. 
Po  przeprowadzeniu  dyskusji  przystąpiono  do  zgłaszania  i  opiniowania  wniosków  do  omawianego
projektu budżetu. Komisja przyjęła następujące wnioski do projektu uchwały budżetowej na 2019 rok:
Radna Marta Wcisło
1)  Budowa drogi pożarowej i miejsc postojowych w Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 4 przy ul.
Tumidajskiego 6  –  kwota  550 tysięcy;  źródło  finansowania:  zwiększenie  dochodów w dziale  700,
rozdział 70005 – sprzedaż składników majątkowych.
  Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,
0 „wstrzymujących się”.
2)  Remont  ośmiu  łazienek  dla  uczniów  (oddane  zostały  w  1992  roku)  w  Zespole  Szkół
Ogólnokształcących  nr  4  przy  ul.  Tumidajskiego  6  -  koszt  400  tysięcy;  źródło  finansowania:
zwiększenie dochodów w dziale 700, rozdział 70005 – sprzedaż składników majątkowych.
 Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,
0 „wstrzymujących się”.
 3)  Remont  małej  i  dużej  niecki  basenu  w  szkole  nr  23  im.  Olimpijczyków  Polskich  w  Lublinie
(uszczelnienie,  remont)  –  kwota  750  000  tysięcy;  źródło  finansowania:  zwiększenie  dochodów w
dziale 700, rozdział 70005 – sprzedaż składników majątkowych.
   Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,
0 „wstrzymujących się”.
4) Termomodernizacja Przedszkola nr 34 przy ul. Motorowej 10 im. Marii Montessori w Lublinie - koszt
1 milion złotych; źródło finansowania: zwiększenie dochodów w dziale 700, rozdział 70005 – sprzedaż
składników majątkowych.
   Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  10  „za”,  0  „przeciw”,
0 „wstrzymujących się”.
Radny Zdzisław Drozd
 5) Z  rozdziału  75075  –  promocja  zmniejszyć  o  kwotę  450  tysięcy  na  działania  z  zakresu
komunikacji społecznej i marketingu i przenieść tę kwotę do działu 801 na remont kuchni w Szkole
Podstawowej    nr 7.
  Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  10  „za”,  0  „przeciw”,
0 „wstrzymujących się”.
 6) Remont boisk sportowych w Zespole Szkół przy ul. Rzeckiego – koszt 800 tysięcy, środki pozyskać
ze zwiększenia dochodów ze sprzedaży składników majątkowych – rozdział 70005
  Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  10  „za”,  0  „przeciw”,
0 „wstrzymujących się”.
Radny Leszek Daniewski
7) Remont boiska sportowego przy Szkole Podstawowej nr 30 – szacunkowa wartość zadania 2,5 mln zł
– środki proponuję pozyskać przez zwiększenie dochodów w rozdziale 70005 – sprzedaż działek.
  Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  9  „za”,  0  „przeciw”,
0 „wstrzymujących się”.
 8) Utworzenia Biura Obsługi  Mieszkańców w dzielnicy Dziesiąta dla południowych dzielnic  Lublina,
środki  na  realizację  z  rozdziału  75085  –  wspólna  obsługa  jednostek  samorządu  terytorialnego  –
pozostałe wydatki.
  Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  10  „za”,  0  „przeciw”,
0 „wstrzymujących się”.
 9)   Wykonanie projektu rozbudowy Przedszkola nr 16 przy ul. Krężnickiej 156 -realizacja w ramach
środków dokumentacja przyszłościowa
  Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,
0 „wstrzymujących się”.
10)   Wykonanie dodatkowych miejsc parkingowych przy Szkole Podstawowej nr 32 - wartość 65 000
tysięcy, kwotę proponuję pozyskać poprzez zwiększenie dochodów w rozdziale 75618 – opłaty z tytułu
tablic rejestracyjnych, praw jazdy i czasowych pozwoleń.



  Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,
0 „wstrzymujących się”.
Radna Jadwiga Mach  
11)  Remont stołówki i  kuchni w Szkole Podstawowej nr  34,  kwota 1 milion zł,  źródło finansowania:
sprzedaż mienia
 Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,
0 „wstrzymujących się”.
12)  Budowa  pawilonu  przedszkolnego  przy  Zespole  Szkół  nr  12  –  kwota  2  miliony  złotych  źródło
finansowania: dział 700, rozdział 70005 – sprzedaż składników majątkowych.
 Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  w  głosowaniu:  11  „za”,  0  „przeciw”,
0 „wstrzymujących się”.
Komisja, uwzględniając zgłoszone wnioski, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej na
2019 rok w głosowaniu: 8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 3 „wstrzymujące się”.
Ad.2. Projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej  (druk nr 1613-1).  W związku z
brakiem  pytań  Przewodnicząca  poddała  powyższy  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  Komisja
pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały wieloletniej prognozy finansowej w głosowaniu:  9 głosów
„za”,  0 „przeciw”, 2 „wstrzymujące się”
Ad.3. Przewodnicząca poprosiła członków komisji o zgłaszanie kandydatów na wiceprzewodniczącego
Komisji  Oświaty  i  Wychowania,  radna  Marta  Wcisło  zgłosiła  kandydaturę  radnego  Zbigniewa
Jurkowskiego,  który  wyraził  zgodę  na  Wiceprzewodniczącego  Komisji  Oświaty  i  Wychowania.
Przewodnicząca  Komisji  poddała  pod  głosowanie  kandydaturę  radnego  Zbigniewa  Jurkowskiego,
w głosowaniu: 6 „za”, 0 „przeciw”,4 „wstrzymujące się”. Radny Zbigniew Ławniczak zgłosił kandydaturę
radnego Roberta Derewendę na Wiceprzewodniczącego Komisji,  Przewodnicząca poddała powyższą
kandydaturę pod głosowanie. W głosowaniu 4 „za”, 0 „przeciw”, 7 „wstrzymujących się”, radny Robert
Derewenda nie uzyskał wymaganej większości głosów. Wiceprzewodniczącym Komisji został wybrany
radny Zbigniew Jurkowski.
Ad.4. W ramach spraw wniesionych radny Stanisław Kieroński zapytał z czego wynika wzrost etatów w
Lubelskim Centrum Oświatowo- Administracyjnym. Na pytanie radnego pani Ewa Dumkiewicz – Sprawka
wyjaśniła,  iż   spowodowane jest  to  większym uszczelnieniem gospodarki  finansowej.  Pani  Barbara
Czołowska – dyrektor LCOA dodała, że Centrum powstało na bazie pracowników , którzy pracowali w
Urzędzie Miasta Lublin w Wydziale Oświaty i  Wychowania i  zajmowali  się tylko i  wyłącznie obsługą
przedszkoli.  W  międzyczasie  Lubelskie  Centrum  Oświatowo-Administracyjne  przejęło  do  obsługi
6  Poradni  w  tym   3  Zespoły  i  3  Poradnie  Psychologiczno-Pedagogiczne,  Młodzieżowy  Ośrodek
Socjoterapii  i  Szkołę  Podstawową  nr  23,  jednocześnie  rozszerzając  zakres  dotychczasowo
realizowanych zadań, które były realizowane wcześniej przy współudziale pracowników Urzędu Miasta a
teraz są realizowane tylko i wyłącznie przez LCOA.
Na  tym posiedzenie  zakończono.  Przewodnicząca  Komisji  podziękowała  wszystkim  zebranym za
udział w posiedzeniu.
 

 
         Protokołowała                                                                   Przewodnicząca Komisji
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